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Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Moritz Schramm (formand), Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Claudio Cifuentes-Aldunate, 
Kim Victoria Hersom, Anna Katrine Aarup, Natasha Sterup, Camilla Lykke Foss, studiesekretær 
Mette Ranmar og studienævnssekretær Lene Engelstoft (referent).  
 
Afbud 
Ingen 
 
1. Godkendelse af dagsorden 21.09.18  
Dagsordenen blev godkendt.  
 
2. Godkendelse af referat 27.08.18 
Referatet blev godkendt.  
 
3. Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

Orientering om optagelsestal  
De endelige optagelsestal foreligger den 1. oktober, og der orienteres om disse på næste møde. 
 

b) De studerende 
Kim kunne fortælle, at de studerende på Tysk og Spank har et ønske om at genetablere 
fagrådet. Studienævnet drøftede mulighederne og kom med input til, hvordan processen gribes 
an.  
 

4.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. lukket punkt (fortroligt referat). 
 
5.  Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling 
 
6.  Sager til behandling studieordninger 
a) Drøftelse af undervisningsdeltagelse som prøveform 

Flemming Smedegaard har anmodet fakultetet om at indkalde til et samdriftsmøde, idet IVK 
ønsker at indføre tilstedeværelsespligt i alle fag på første studieår. IVK foreslår således, at der 
indføres en pensumreducerende forudsætningsprøve i form af undervisningsdeltagelse. 
Studienævnet var generelt positivt indstillet overfor forslaget. Pensumreduktion er imidlertid 
ikke så anvendelig i skriftlig kommunikation, hvorfor der skal overveje en alternativ definition 
af, hvornår de studerende er aktivt deltagende. Punktet drøftes igen på næste møde.  
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7.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Godkendelse af Uddannelsesberetning 2018 

Spansk: Uwe orienterede kort om sine overvejelser. Det er Uwes holdning, at der i de 
kommende år særligt skal være fokus på at øge overgangfrekvensen fra bachelor til kandidat. 
Uwe planlægger i indeværende semester at holde et møde med alle studerende med henblik på 
at sikre fastholdelse og med det formål parvis at sætte studerende, der har været på 
studieophold sammen med dem, der skal på ophold nu. Studienævnet godkendte den 
foreliggende uddannelsesberetning.  
 
Tysk: Studienævnet drøftede Moritz’ udkast til uddannelsesberetning. Den endelige beretning 
godkendes ved skriftlig høring.  
 

b) Nøgletal – opfølgning fra sidste møde 
Punktet udsættes til næste møde.   
 

c) Gennemgang af studiestartsundersøgelsen for KA i Tysk 
Punktet udsættes til næste møde. 
 

d) Drøftelse af hvorvidt der skal iværksættes en decentralstudiestartsundersøgelse på BA Tysk 
2018  
Punktet udsættes til næste møde. 
 

e) Opfølgning på Tysk aftagerpanelmøde 
Punktet udsættes til næste møde. 
 

f) Dimittendundersøgelsen 2018 
Punktet udsættes til næste møde. 
 

g) Er der tilstrækkelig og klar vejledning om mulighederne for udlandsophold? 
Punktet udsættes til næste møde. 
 

8.  Andre sager til behandling  
a) Budgetopfølgning 

Punktet udsættes til næste møde. 
 

b) Specialeforberedende aktiviteter i efteråret 2018 
Moritz oplyste, at planlægningen er i gang. Der orienteres om status på næste møde.  
 

9. Sager til behandling undervisning 
a) Diskussion af valgfagsudbud for F19 

Moritz orienterede kort og opfordrede de studerende til at sende eventuelle forslag til emner pr. 
mail.  
 

10. Eventuelt 
Uwe foreslog, at der i lighed med sidste år afholdes en karrieredag. Studienævnet var positivt 
indstillet over for forslaget. Studielederne igangsætter planlægningen af arrangementet.  
 
Mødet sluttede kl. 12.07. 
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